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Vážení spoluobčané,  
 úvod svého příspěvku začínám většinou několika větami o počasí. Zajímá 
každého z nás a výrazným způsobem nás ovlivňuje. Letošní léto bylo krásné, 
slunečné, ale bohužel také nebývale suché. Nejvíce to pocítili zemědělci, kterým 
na jižní Moravě úroda téměř uschla. Sucho způsobilo vzhledem k výsadbě tisíců 
stromků velké problémy i obci. 
 Obec se v průběhu roku věnovala několika důležitým věcem. Získali jsme 
dotaci ve výši 1.500.000,- Kč na projekt „Žabčice stará skládka - Analýza rizik 
kontaminovaného území”. Cílem této analýzy bylo zjistit, kolik a jak nebezpeč-
ného odpadu bylo navezeno do pískové jámy v prostoru nedaleko dnešní sklád-
ky odpadu. Ten sem byl za socialismu nezodpovědně navážen z celého okolí 
a nikdo netušil, o jaké množství a jaký odpad šlo. Analýzu rizik prováděla na 
základě výběrového řízení firma Geotest Brno. Na staré skládce a jejím okolí 
bylo vybudováno 8 vrtů o hloubce 12,5 – 30 metrů a také zde bylo vyhloubeno 
10 mělkých sond. Analýzou bylo zjištěno, že je zde uloženo přibližně 64.000 t 
odpadu, z toho cca 10.000 t odpadu nebezpečného. Vzhledem k odhadova-
ným nákladům na likvidaci odpadu ve výši 200.000.000,- Kč jsme hledali způ-
sob ochrany okolí proti této staré zátěži. Ve spolupráci s firmou FCC Žabčice

Slovo starosty
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(dříve A.S.A.) starou zátěž překryjeme (odizolujeme) tak, aby do ní nemohla 
prosáknout povrchová voda. Vzhledem k tomu, že spodní voda je několik me-
trů pod starou zátěží, nebude hrozit průsak do spodních vod. Smutné je, že se 
ještě po 30 letech vyrovnáváme s přírodou zničenou bývalým režimem.

Radnice dostala novou fasádu

Základní škola nové žaluzie

Také fasádu mateřské školy 
chceme ještě do konce tohoto 
roku natřít

Slovo starosty - pokračování
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 V letošním roce nás potkala velmi nepříjemná situace. V zasedací místnosti 
obecního úřadu praskl strop. Havárie měla patrně několik příčin. Tou zásadní 
bylo přetížení stropu. Nad zasedací místností je umístěn archiv, který je stále 
více zatěžován archivními materiály. Všechny obecní stavby, kterých je za po-
slední léta mnoho, mají rozsáhlé dokumentace, které jsou umísťovány do tohoto 
archivu. Před několika lety jsme řešili havárii, která s prasklým stropem může 
mít také příčinnou souvislost. V patře praskla voda na WC, bohužel zrovna o ví-
kendu, a celý strop včetně hurdisek důkladně promočila. Nicméně dnes je již 
opraven. 
 Museli jsme však hledat nové řešení pro umístění nejen archivu, ale také 
knihovny, kde by mohlo k obdobné situaci dojít také. Rozhodli jsme se postavit 
novou budovu v ulici U Rybníka, a sice v místě, kde mají naši pracovníci zeleně 
své zázemí v katastrofálním stavu. Je to bývalá budova JZD, dnes ve vlastnictví 
obce. Máme zde uloženo velké množství materiálu na ledovou plochu, skladu-
jeme zde sůl na zimní posyp, parkujeme obecní nákladní automobil, traktory, 
sekačky atd. Několikrát nám zde kuny rozkousaly různé hadičky od brzd a mo-
toru na novém automobilu Fiat Ducato. 
 V nové budově by se nacházel archiv, knihovna, zázemí pro naše zaměst-
nance zeleně, nové garáže, přístřešek pro ledovou plochu a posypovou sůl a byla 
by zde také klubovna pro zahrádkáře. 
Ti v současnosti sídlí v Lidovém domě, 
ale jimi používaný prostor potřebuje 
obsluha Lidového domu.

 Počátkem roku jsme se pustili do oprav tří komunikací v okolí fotbalového 
hřiště. Komunikace původně bez řádného povrchu byly vyasfaltovány, aby byly 
nejenom lépe schůdné pro občany, ale také aby na nich mohla být v zimních 
měsících provedena zimní údržba. V této lokalitě jsme také vysázeli poměrně 

rozsáhlou alej již vět-
ších stromků.
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 Naopak pozitivní pocity zažívám v okamžiku, kdy se nějaká stavba dokončí, 
nebo kdy se nám společně něco podaří. Takovou chvílí je bezesporu vydání kni-
hy Žabčice slovem i obrazem. Chci poděkovat kolektivu autorů i dalším lidem, 
kteří s knihou pomohli. Trošku mě mrzí, že jste vy, občané, nepřispěli svými 
fotografiemi, které doma jistě máte, a které by nám život v Žabčicích ještě více 
přiblížily. Po debatě s několika občany, kteří se mě ptali, proč v knize není to či 
ono, uvažuji o tom, že bychom vydali jakýsi dodatek ve stejném formátu i úrovni 
zpracování s pracovním názvem „Co se do knihy o Žabčicích nevešlo”. O jeho 
vydání se rozhodne v závislosti na množství a kvalitě dodaného materiálu. Tady 
bude záležet především na vás občanech, na vaší aktivitě, vámi dodaném ma-

teriálu a různých zajímavých 
vzpomínek.

 V letošním roce bychom ještě rádi provedli dvě stavby. Vybudujeme chod-
ník směrem do Přísnotic, kde probíhá výstavba nových domků. V nich bydlící 
většinou mladé rodiny se obtížně dostávají na chodník na druhou stranu přes 
frekventovanou silnici. Tato stavba se plánuje delší dobu, ale měli jsme určité 
problémy s jedním majitelem pozemku. Ty jsme již vyřešili a stavba může být 
zahájena.
 Další poměrně rozsáhlou stavbou je oprava nového hřbitova a jeho rozšíře-
ní. Budujeme úplně nové oplocení, bude zde také krásná nová brána. Bohužel 
se nám na této stavbě ztrácí materiál. Někdo nám zde ukradl paletu cementu. 
Protože mezi námi žijí takoví zloději, musíme materiál na stavbu navážet kaž-
dodenně. Cihly, cement, nářadí atd. To jsou chvíle, kdy bych se vším nejraději 
seknul...

Svěcení knihy při hodové
nedělní mši svaté
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 Nejenom stavbami, ale také kulturou žije naše obec. Uspořádali jsme tři au-
tobusové zájezdy. Doprava byla vždy hrazena z rozpočtu obce, tím pádem pro 
občany zdarma. První zájezd jsme vypravili do Kutné Hory, druhý do Bítova 
a Znojma a třetí již tradiční zájezd budeme organizovat na Burčákové slavnosti 
do Hustopečí.

Mgr. Vladimír Šmerda
starosta obce Žabčice

 Podzimní divadelní sezonu jsme zahájili 20. září představením Příběh jed-
noho hradu, ve kterém se nám předvedli herci Jan Antonín Duchoslav, Veronika 
Arichteva, Jarmil Škvrna, Ernesto Čekan, Anna Kulovaná a Karel Soukup.
 Ve čtvrtek 26. října sehraje divadelní společnost Frída představení Rapper, ve 
kterém vystoupí herci Martin Trnavský, Anet Antošová, Dominika Červinková 
a Julie Šurková.
 Na středu 15. listopadu připravujeme představení Úhlavní přátelé s Terezou 
Kostkovou, Miroslavem Vladykou, Nelou Boudovou a Radkem Holubem.

Mgr. Vladimír Šmerda
starosta obce Žabčice

Divadlo v roce 2017

Příběh jednoho hradu 
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 Školní rok jsme zahájili 4. září 2017, a to ve třech třídách o počtu 26 dětí 
v každé z nich.
 Čtvrtá třída MŠ zůstává dopoledne prázdná, avšak po obědě tam k odpoled-
nímu odpočinku přechází naši nejmladší. Ve dvou třídách v přízemí se první 
část dříve stabilních leháren využívá jako herny pro děti, tudíž se zde před obě-
dem chystají postýlky pro odpolední odpočinek a po odpočinku se opět uklízejí, 
aby měly děti dostatek prostoru pro odpolední hru. Volnou třídu budeme využí-
vat i na odpolední kroužky – Veselé pískání, Folklorně taneční kroužek, Zumbu 
a Angličtinku hrou. Nejstarším dětem nabízíme předplavecký výcvik v Blučině 
a v neposlední řadě v rámci přípravy na přestup do ZŠ ESS - edukativně stimu-
lační skupinky pro děti s rodiči, které vedou paní učitelky z naší ZŠ. Kulturní 
akce pro děti – divadla, mikulášská nadílka, karneval či hudební představení 
přesuneme též ze vstupní haly do této třídy. Děti již měly možnost zažít společně 
se žáky naší ZŠ v Lidovém domě koncert s názvem „Písnička je lék”. 
 Kromě této novinky se mírně pozměnil i pedagogický personál – o nejmlad-
ší děti - MYŠKY se starají paní učitelky – Bc. Markéta Kluchová, Eva Koníčková 
a Pavlína Macíková, SLUNÍČKA  - vedoucí učitelka MŠ Dana Mrázková a paní 
učitelka Taťána Knapová, ŽABKY – paní učitelky Eliška Neckařová  a Kateřina 
Klouparová. Pro děti jsou připraveny EKO programy přímo v MŠ a dílničky 
pro děti s rodiči, tentokrát v jednotlivých třídách, ta první, tzv. „ADVENTNÍ”, 
v týdnu před začátkem adventu. 

 RODIČE, PŘIJĎTE A DOPŘEJTE SVÝM DĚTEM TEN HŘEJIVÝ POCIT 
VYROBIT SI SPOLU SE SVÝMI RODIČI NĚCO PĚKNÉHO K VÝZDOBĚ 
DOMOVA A DOMA SE Z TOHO TĚŠIT PO CELÝ KRÁSNÝ ADVENTNÍ 
ČAS.

 S přáním spokojenosti všem, se kterými se v mateřské škole setkáváme 

Dana Mrázková
vedoucí učitelka

 Od srpna 2008 má farnost Přísnotice – Žabčice nového pana faráře, Otce 
Hynka Šmerdu, který spravuje rovněž farnosti Blučina a Měnín. Je to pro něj 
někdy dost časově náročné, hlavně při objednávkách pohřbů. Žádá proto farní-
ky, aby při objednávce církevního pohřbu nejdříve sjednali termín s ním, potom 
teprve s pohřební službou. Někdy se totiž stává, že v termínu, který žádáte, již 
někde pohřeb má a je pak pro něj složité Vám vyhovět.
Kontaktní místo denně: Farní úřad Blučina, Komenského 20
      Tel. 547 235 385

- Pozor změna –
 V této souvislosti bychom chtěli požádat občany, kteří potřebují vykopat hrob, 
aby si toto kopání objednali s ostatními službami přímo u pohřební služby Nostalgie.

Mgr. Vladimír Šmerda
starosta obce Žabčice

 Dne 27. května 2017 se strážníci MP Židlochovice zúčastnili HASIČSKÉ-
HO DĚTSKÉHO DNE v obci Žabčice, kde dětem a rodičům předvedli služební 
vozidla a další techniku používanou při výkonu služby.  Během ukázek odpo-

vídali na zvídavé otázky jak 
dětí, tak i dospělých účast-
níků. Na závěr dostaly děti 
od strážníků reflexní prv-
ky, které zvýší jejich vidi-
telnost, a tím i bezpečnost 
v silničním provozu.

Milan Šebek
vedoucí strážník 

MP Židlochovice

Objednávky církevního obřadu
– pohřbu (opakovaná informace)

Městská policie informuje

Ze života Mateřské školy Žabčice
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 Školní rok 2017/2018 jsme zahájili v pondělí 4. září v počtu 113 žáků. Letos 
jsme otevřeli novou přípravnou třídu, ve které vyučuje paní učitelka Alena Vy-
hnánková 11 přihlášených dětí – chlapců.  6 chlapců je ze Žabčic, po jednom 
ze Židlochovic, z Hrušovan u Brna, z Ledcí, z Opatovic a z Přísnotic. Příprav-
né třídy základní školy se zřizují pro děti s odkladem povinné školní docházky 
v posledním roce před zahájením povinné školní docházky. Tuto třídu lze zřídit, 
pokud se v ní bude vzdělávat nejméně deset dětí, maximum je 15 dětí. Děti 
jsou do přípravné třídy přijímány na základě žádosti rodičů, která je podložena 
doporučením školského poradenského zařízení. Činnost pedagoga v přípravné 
třídě je zaměřena na systematickou přípravu dětí na zahájení vzdělávání v zá-
kladní škole. Cílem je vybavit dítě odpovídajícími dovednostmi a návyky (roz-
voj řečových dovedností, samostatnosti, sociálních dovedností apod.). Vzdělá-
vací program je upraven takovým způsobem, aby umožnil snadnější následující 
začlenění do vyučovacího procesu v první třídě, čímž se v důsledku předchází 
budoucím školním neúspěchům. Právě školní neúspěch může v řadě případů 
negativně ovlivnit další vývoj dítěte. Organizace výuky se liší od mateřské školy. 
Samozřejmostí je snaha vyjít vstříc požadavkům rodičů na organizaci péče a re-
spektovat individuální potřeby každého dítěte. Docházka dítěte do přípravné 
třídy je bezplatná. 
 V tomto roce pokračujeme v projektu, který jsme většinou využili na další 
zájmové kroužky, které by měly předejít školní neúspěšnosti žáků. Jsme rádi, že 
je o ně zájem.
 Od začátku nového školního roku jsme zvýšili kapacitu školní družiny z 50 
na 60 dětí. V rámci družiny jsme dětem nabídli další kroužky – taneční, drama-
tický, výtvarný, sportovní a nově přírodovědný.

Práce školního psychologa na ZŠ Žabčice v loňském školním roce 

 Ve školním roce 2016/2017 působí v rámci školního poradenského pracovi-
ště na ZŠ a MŠ Žabčice na jeden den v týdnu školní psycholog Mgr. Petra Daň-
sová. Své služby nabízí žákům základní i mateřské školy, jejich rodičům i peda-
gogům. Do řešené problematiky spadají jak výukové a výchovné, tak osobní či 
rodinné obtíže.

 V prvních třídách byla psychologem v průběhu září až listopadu provede-
na depistáž zaměřená na zmapování jednotlivých dílčích funkcí potřebných 
pro správné osvojování čtení, psaní a počítání. Na doporučení pedagoga byly 
vyšetřeny děti s podezřením na možné ohrožení školním neúspěchem. Na zá-
kladě provedených vyšetření byly zhotoveny zprávy s popisem jak silných, tak 
oslabených funkcí, byl navázán kontakt s rodiči a byla jim předána doporuče-
ní, jak jednotlivé oblasti procvičovat. Tato doporučení dostali rodiče rovněž pí-
semnou formou jako psychologickou zprávu. Se souhlasem rodičů byl spraven 
o výsledcích pedagog, aby mohl svou činností dítě ve třídě podpořit. V případě 
vážnějších potíží byla rodičům dána doporučení na komplexní vyšetření v Pe-
dagogicko-psychologické poradně. Na začátku roku proběhla rovněž přednáška 
pro rodiče zaměřená na možnosti pomoci prvňáčkům s přípravou do školy. Tato 
činnost má za cíl včasné odhalení nedostatečně rozvinutých schopností a do-
vedností, které jsou potřebné pro zvládání trivia, což může napomoci prevenci 
školního neúspěchu.
 Ve druhé třídě byla na doporučení pedagoga provedena vyšetření dětí za-
měřená na vznikající poruchou učení a v návaznosti na něj byla rodičům dána 
doporučení, případně byli odesláni do Pedagogicko-psychologické poradny ke 
komplexní diagnostice. Psycholog rovněž individuálně pracoval se žákyní 2. tří-
dy na reedukaci SPU.
 Psycholog pracuje jednorázově i pravidelně s žáky při individuálních kon-
zultacích zaměřených na podporu se začleněním do kolektivu, zvládáním osob-
ních či rodinných potíží (např. rozvod rodičů) či výukových obtíží. Spolupráce 
s dětmi je zároveň doprovázena konzultacemi s rodiči, ať už jednorázovými, tak 
opakovanými. Konzultace jsou rodičům poskytovány rovněž z různých důvodů, 
které se nejčastěji týkaly rodinných a výukových obtíží. V současné době psy-
cholog pracuje individuálně opakovaně s 5 dětmi od 2. do 5. třídy.
 Ve 3. a 5. třídě proběhla diagnostika vztahů, na kterou bylo navázáno prací 
s třídním kolektivem. Cílem byla podpora schopnosti spolupráce dětí. Ve 4. tří-
dě proběhl po zjištění výchovných obtíží žáka této třídy intervenční program, 
jehož cílem byla podpora vztahů ve třídě a adekvátní začlenění žáka do kolek-
tivu. Ve 4. a 5. třídě proběhla hodina zaměřená na styly učení s cílem rozšířit 
možné strategie učení se.  
 Školní psycholog vede v tomto školním roce kroužek pro 8 dětí od 2. do 5. 
třídy. Kroužek probíhá jedenkrát za 14 dní po celý školní rok, je určen pro děti 
úzkostné, stydlivé, které se často bojí apod. Cílem je podpora a rozvoj komuni-

Ze života Základní školy Žabčice
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Školník  Pavel Procházka
Vedoucí ŠJ  Jaroslava Kopřivová
Kuchařka  Marcela Nováková
Úklid   Jitka Mžíčková
Pomocná síla ŠJ Květoslava Feilerová

Školní psycholog Mgr. Petra Daňsová

Organizace školního roku

Zahájení: Pondělí 4. září 2017

Podzimní prázdniny: Čtvrtek 26. října - pátek 27. října 2017

Vánoční prázdniny: Sobota 23. prosince 2017 – úterý 2. ledna 2018

Ukončení vyučování Středa 31. ledna 2018
v prvním pololetí

Pololetní prázdniny: Pátek 2. února 2018

Jarní prázdniny: Pondělí 5. února – pátek 11. února 2018

Velikonoční prázdniny: Čtvrtek 29. března - pátek 30. března 2018

Ukončení vyučování Pátek 29. června 2018
ve druhém pololetí

Hlavní prázdniny: Sobota 30. června  - pátek 31. srpna 2018

Období školního vy- Pondělí 3. září 2018
učování 2018/2019

Dny ředitelského volna: 29. září 2017

Zápis do první třídy: Pondělí 9. dubna 2018

kačních dovedností, strategií zvládání náročných situací, schopnosti čelit stra-
chům a vyrovnávat se s negativními emocemi, podpora sebehodnocení apod. 
Probíhá také nácvik relaxace.
 Školní psycholog je k dispozici rovněž pro MŠ Žabčice. Zde proběhlo něko-
lik náslechů se zaměřením na školní zralost dětí, na které byla navázána indi-
viduální diagnostika školní připravenosti, konzultace s rodiči a doporučení na 
další odborníky i na možnosti podpory dítěte. Rovněž byly provedeny konzul-
tace s pedagogy. Ve druhém pololetí proběhla depistáž v mateřské škole se za-
měřením na školní zralost. Rodičům dětí byly poskytnuty konzultace a byly jim 
rozdány letáčky na téma školní zralosti. V dubnu se školní psycholog účastnil 
zápisu dětí do prvních tříd.
 Školní psycholog spolupracuje s dalšími institucemi jako je OSPOD, PPP či 
SVP a zprostředkovává tak komunikaci mezi těmito institucemi, pedagogy a ro-
diči. Školní psycholog poskytuje těmto institucím informace o chování dítěte na 
půdě školy (formou písemných zpráv či konzultací). Školní psycholog se účastní 
jednání výchovných komisí.

Mgr. Petra Daňsová

Třídy ve školním roce 2017/2018

Třída Počet žáků Třídní učitelka            Asistent pedagoga
   0.  11 Alena Vyhnánková /
   1.  18 Mgr. Michaela Kouřilová /
   2.  23 Mgr. Beata Forbergerová Ivana Zajícová 
   3.  20 Mgr. Hana Flajšingerová Bc. Dana Vitová
   4.  24 Mgr. Kateřina Svobodová Jana Skalníková
   5.  25 Mgr. Markéta Uhlířová /

  ŠD     57  Lenka Šuléřová, DiS.           /
     Ivana Zajícová

Učitelka  Mgr. Martina Mašterová
     Lenka Šuléřová, DiS.
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Nabídka zájmových kroužků pro tento školní rok:

Zájmové kroužky organizované ŠD

Přeji všem dětem, žákům i zaměstnancům úspěšný školní rok

Mgr. Kateřina Svobodová
ředitelka ZŠ a MŠ Žabčice
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dovědnou zahradu, která funguje jako laboratoř pod širým nebem. Vyzkoušeli 
jsme si zde experimenty ze všech oblastí fyziky, prohlédli botanickou zahradu 
a geologickou expozici.
 Celkem se nám v rámci propagace technických a přírodovědných předmětů 
podařilo uspořádat v tomto školním roce čtrnáct akcí pro více než 300 žáků 
druhého stupně. 
 Ve školním roce 2017-18 budeme pokračovat zejména ve velmi úspěšné 
spolupráci s VUT. Pro naše žáky budou tentokrát otevřeny dveře fakulty archi-
tektury. Tato škola je v našem regionu jednoznačným lídrem v oblasti techno-
logického vzdělávání, a proto i naším přirozeným partnerem v úsilí propagovat 
technické obory mezi žáky.
 Připravujeme také širší zavedení badatelské výuky především do přírodo-
vědných předmětů. Jsme partnery ve dvou grantových programech, které tuto 
činnost na školách podporují. Také bychom se rádi komplexněji věnovali téma-
tu „zdravá škola”. Nespočet aktivit s tímto zaměřením pro žáky připravujeme 
již dlouhá léta, ale letos je ukotvíme v celoškolním a celoročním projektu, který 
obsáhne témata jako zdravá výživa, zdravý pohyb, zdravý životní styl apod. 

Úspěšný přírodovědný rok na Základní škole
 Podzimní a jarní spolupráce s Vysokým učením technickým v Brně byla ve 
školním roce 2016-17 velmi úspěšná. Naši žáci navštěvovali pro ně připravené 
semináře a dílny na fakultách chemické a elektrotechnické. Na počátku léta za-
vršila tyto činnosti velmi zajímavá akce. Deváťáky jsme učili, jak mohou zachrá-
nit život sobě i ostatním. Každý zdravotník jistě potvrdí, že poskytnout první 
pomoc se naučíte jen prakticky a v reálných situacích. Proto v našem programu 
nechyběla umělá krev, otevřené zlomeniny a nepěkně vypadající tržné rány. Naši 
žáci obstáli i v těchto stresových situacích a odnesli si dovednosti, které snad 
v životě použijí jen výjimečně, ale o to více se jim budou hodit.
 Naši sedmáci pak v rámci dvou exkurzí zavítali na gymnázium v Brně-Řeč-
kovicích. Gymnázium v minulých letech zřídilo ve svém areálu rozsáhlou příro-

Základní škola Židlochovice
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Nová školní budova otevřena!
 Celý minulý školní rok jsme sledovali, jak na Tyršově ulici rostla nová školní 
budova. Začalo se v srpnu 2016 a po deseti měsících se v červnu 2017 kolaudo-
valo. Poděkování za profesionální přístup a kvalitní práci patří firmě 3V&H. 
 Otevření nové školní budovy slavnostně proběhlo 1. 9. 2017. V budově je 
8 kmenových učeben, pracovna informatiky, jazyková učebna a multifunkční 
sál pro 70 osob. Ten bude v dopoledních hodinách sloužit k přednáškám a bese-
dám pro žáky a odpo-
ledne jej využívá pře-
devším školní družina 
jako hernu.

Naše škola stále roste aneb nový školní rok v číslech
 Ve školním roce 2017-18 bude navštěvovat školu 768 žáků (loni 720). Bude-
me mít 32 tříd (loni 29), 11 na 1. stupni, 20 na 2. stupni a jednu třídu přípravné-
ho ročníku pro děti s odkladem školní docházky. Školní družina má 9 oddělení 
se 175 žáky. Škola má v současné chvíli 81 zaměstnanců, dalších 7 čerpá mateř-
skou nebo rodičovskou dovolenou. O provoz školy a údržbu budov se stará 10 
pracovníků, ze 71 pedagogických pracovníků je 50 učitelů, dále asistenti peda-
goga, vychovatelky ve školní družině, školní psycholog a speciální pedagogové.
 Bez maximálního nasazení všech pedagogických i nepedagogických pra-
covníků, profesionality a lásky k pedagogické práci by bylo nemožné úspěšně 
modernizovat tak velkou školu a vzdělávat žáky k jejich prospěchu a spokoje-
nosti jejich rodičů. Děkuji všem, kteří nás podporují, ať už dobrovolnou prací ve 
sdružení rodičů či školské radě, formou sponzorských darů či jinak, a kteří umí 
s pochopením omluvit, když se nám něco nezdaří zcela dokonale. 
 A velký dík patří hlavně zřizovateli školy, který aktivně pracuje na zvládnutí 
zvyšujícího se počtu žáků a prudkém rozvoji školy.

Ing. Jana Králová
ředitelka ZŠ Židlochovice

 V sobotu 25. února 2017 Šatavan svým vystoupením tradičně zahájil 53. vý-
stavu vín konanou v Žabčicích. Odpoledne zde účinkovala i cimbálová muzika 
Vonica s primášem Janem Zaviačičem.
 Celé další období bylo věnováno nácviku nových písniček, zejména z oblasti 
Hanáckého Slovácka. Sbor vystupoval 1. máje v Židlochovicích a 11. května za-
zpíval na výjezdním zasedání Krajského výboru důchodců jižní Moravy v Lido-
vém domě v Žabčicích. 
 V neděli 13. srpna Šatavan vyplnil odpolední hodový program za sokolov-
nou, zatímco stárci procházeli průvodem dědinou. Shodou okolností to bylo 
krásné kulaté 200. veřejné vystoupení sboru. 
 V sobotu 19. srpna byly v Unkovicích pořádány Babské hody, kde Šatavan 
také zazpíval. V neděli 10. září se konalo vinobraní v Nosislavi, na které se vět-

Mužácký sbor Šatavan
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 I rybáři se v uplynulém období zapojili do společenského dění v obci. Ve 
spolupráci s hasiči uspořádali za podpory obce především u dětí oblíbené „pá-
lení čarodějnic”, na které navázal večer s hudbou a tancem. A protože i počasí 
nám přálo, setkala se celá akce s velkým zájmem a příznivým ohlasem všech 
účastníků. 
 Rybářské závody jsme uspořádali v tradičních termínech, na začátku května 
a na konci června a srpna. Květnové závody na obecním rybníku jsou z pohledu 
závodících rybářů určitě nejatraktivnější, vždy se setkávají s největším zájmem 
a účast na nich je také vždy největší. I letos tomu tak bylo a na závody přije-
lo a soutěžilo celkem 99 rybářů. A protože jsme vysadili sedm metráků kapra, 
i úlovky byly pěkné. Na červnových závodech nás podpořilo jen 82 soutěžících. 
I přes poměrně nízkou účast to byly závody povedené, vždyť při tomto počtu 
závodníků se ulovilo 154 kusů kaprů a 17 kusů ostatních druhů ryb. Zklamáním 
pro nás ale byla návštěvnost na večerní zábavě. Podpořit nás přišlo jen 25 hostů. 
A protože zabezpečení takové akce je z pohledu organizace a celkového zajištění 
náročné, o to víc nás potom mrzí, když se setká s nezájmem těch, pro které je 
organizována. Nejnižší účast na závodech byla v srpnu. Dlouhodobé sucho se 

šina našich členů vypravila za pěkného počasí přes les na kolech. Příjemné od-
poledne plné písniček jsme zde strávili společně se členy nosislavských sborů 
Švarcavanky a Švarcavan. 
 Moravská lidová písnička je naše kulturní dědictví a měla by patřit ke každo-
dennímu životu. Šatavan začíná již 12. rok svého působení, kterým se snaží toto 
motto dodržovat. Více jak 200krát veřejně vystupoval a jeho členové se naučili 
téměř stejný počet písniček. U sboru, který má polovinu členů starších 75 let, 
je to obdivuhodné. Pokud to bude možné a zdraví nám vydrží, budeme se ještě 
nějaký ten čas snažit zpívat dál. Že to myslíme vážně, se můžete přesvědčit už 
v blízké budoucnosti - na sobotu 11. listopadu 2017 chystáme již 9. ročník Sva-
tomartinského zpívání, na kterém se jako každoročně představí 5 sborů. Akci 
bude uvádět redaktorka ČR Brno a Televize NOE, vynikající cimbalistka a zpě-
vačka Magdalena Múčková. Srdečně zveme širokou veřejnost.

Ing. Zbyněk Kroupa
Mužácký sbor Šatavan

Unkovice – hody 

Nosislavské vinobraní

Klub přátel vody
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podepsalo na nízkém stavu vody v rybníku a v jezírku, takže řada pravidelných 
závodníků předpokládala, že se závody konat nebudou. Sami jsme se pak rozho-
dovali, jestli závody vůbec pořádat. Nakonec jsme se rozhodli pro jejich konání 
a vůbec toho nelitujeme. Závodů se účastnilo 74 soutěžících a ulovilo se 77 ks 
kaprů a 15 ks ostatních druhů ryb. A vydařila se i večerní zábava s tancem. Hrála 
u nás doposud neznámá skupina GoGoband, a to skutečně velmi pěkně a podle 
přání a vkusu všech hostů. A tentokrát jich přišlo 65. Všichni se určitě dobře 
bavili, protože se hrálo a tančilo až do ranních hodin. Za organizaci a podporu 
těchto akcí bych chtěl poděkovat nejen členům klubu, kteří se na zabezpečení 
podíleli, ale i všem manželkám a rodinných příslušníkům, kteří nám již pravi-
delně pomáhají. 
 Na začátku roku jsme od obce obdrželi dotaci ve výši 50 000,- Kč na vybudo-
vání sociálního zázemí u jezírka. Dotaci jsme využili na zakoupení sanitárního 
obytného kontejneru PLATAL WG4, který jsme umístili v areálu jezírka hned 
vedle chaty klubu. Uvést ho do provozu na srpnové závody jsme ještě nestihli, 
protože jsme nejprve museli zabudovat odpadní jímku, jejíž výroba byla časově 
náročná. Při akcích v příštím roce již bude nové sociální zázemí plně k dispozici. 
Zároveň plánujeme vybudovat osvětlení příjezdové komunikace k jezírku. Naše 
provizorní osvětlení totiž muselo odolávat vandalům, kteří ho pravidelně po-
škozovali. Proto jsme se rozhodli využít sloupů veřejného osvětlení a za podpory 
obce postavit osvětlení nové. Již jsme začali s jeho přípravou. 
 Na závěr bych chtěl poděkovat všem, kteří nás podporují a pomáhají s or-
ganizací, zabezpečením, budováním a údržbou areálů obhospodařovaných klu-
bem. Vždyť jen úklid a údržba krásného prostředí jezírka a rybníka stojí nemalé 
úsilí a obrovské množství hodin odvedené práce. A nám všem bych popřál, aby 
se nám v tomto prostředí stále líbilo a cítili jsme se v něm tak dobře jak doposud. 

Ing. František Sodomka
Klub přátel vody Žabčice
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 U příležitosti 60. výročí založení jednotného chovatelského svazu se v Praze 
dne 25. května 2017 konalo slavnostní zasedání Ústředního výkonného výbo-
ru Českého svazu chovatelů. Do Hlavního sálu Valdštejnského paláce Senátu 
Parlamentu ČR byli na slavnostní zasedání pozváni chovatelé, kteří byli za svoji 
záslužnou činnost pro chovatelství odměněni pamětní medailí. Za oblast Brno 
byl z naší organizace delegován Jiří Ludvík, člen oblastního a krajského výboru. 
Přítomni byli předseda Senátu Milan Štěch, předseda vlády Bohuslav Sobotka, 
ministr zemědělství Marian Jurečka a předseda ÚVV ČSCH Miroslav Kroft.
 V Brně se ve dnech 24. a 25. června uskutečnila výstava chovatelských po-
třeb PROPET, na které jihomoravské krajské sdružení ČSCH zajišťovalo ukáz-
kovou expozici králíků, holubů, drůbeže a okrasného ptactva. Naše organizace 
expozici zaštiťovala pracovně, a také ji obeslala holuby a okrasným ptactvem. 
Výstava vzbudila u návštěvníků opět značný zájem, protože v dnešní době již 
mnoho lidí, hlavně těch z města, neví, jak vypadají ušlechtilá domácí zvířata.
 V červenci navštívili naše chovatele holubů američtí chovatelé z Kalifornie, 
kteří přiletěli pro holuby našich národních plemen, aby zlepšili kvalitu chovů 
v Americe.
 V srpnu jsme zajišťovali letní setkání Klubu brněnských voláčů spojené 
s přehlídkou výletků. Setkání se uskutečnilo na mezinárodní úrovni se členy 
rakouského a slovenského klubu. Prostředí se účastníkům líbilo i přes úmorné 
vedro. Svůj obdiv sklidila pro svoji výšku i hodová máj. 
 Výstavní sezonu začali naši chovatelé na oblastní výstavě mladých králíků 
v Radosticích. Na výstavě slavil úspěch Vladimír Kelbl, jehož aljašky získaly 
v soutěži kolekcí pohár za 5. místo.
 Další akcí byla naše místní výstava na hřišti za sokolovnou. Obeslalo ji 44 
chovatelů, kteří vystavovali 118 králíků, 190 holubů a 54 volier se 110 ks drůbe-
že. Okrasné ptactvo si mohli návštěvníci prohlédnout v 9 volierách a 15 klecích. 
Na výstavě se uskutečnily tradiční soutěže o poháry starostů. Pohár starosty 
Žabčic získal na králíky František Kuchařík z Moravských Bránic, pohár staros-
ty Unkovic získal na holuby náš člen Oldřich Celnar a pohár starosty Přísnotic 
získala naše členka Hana Novotná na svoji drůbež. Dalšími našimi úspěšnými 
chovateli, kteří získali čestné ceny, byli: na králíky Milan Lajkeb, který získal 
dvě ceny, Ing. Libor Fára a Vladimír Kelbl. Na holuby získali ceny Oldřich Cel-

nar, Vladimír Kelbl a Jiří Ludvík, na okrasné ptactvo Ing. Libor Fára a Vladimír 
Malý. Lákadlem zejména pro malé děti byl selský dvorek s vodní drůbeží. Sobota 
se vydařila, ale neděle byla z důvodu vytrvalého deště, který odradil spoustu ná-
vštěvníků, pohromou. Pršet přestalo až na samém konci výstavy při předávání 
cen. Chtěl bych poděkovat všem našim sponzorům, hlavně starostům všech tří 
obcí, kteří naši činnost podporují. Dík patří také našim členům, kteří se podíleli 
na zdárném průběhu výstavy.
 Ve stejném termínu se uskutečnilo setkání rakouského Klubu brněnských 
voláčů, na které byl mimo jiné pozván také předseda českého klubu Jiří Ludvík. 
Na přehlídce výletků se jeho holubice umístila mezi pěti nejlepšími.
 O týden později excelovali naši chovatelé na výstavě v Blučině, kde Milan 
Lajkeb získal vítěznou cenu a dvě čestné ceny na králíky a další ceny získali Vla-
dimír Kelbl, Ing. Libor Fára a Vít Šmerda. Na holuby získal vítěznou a čestnou 
cenu Jiří Ludvík a další cenu Vladimír Kelbl. Na drůbež získala čestnou cenu 
Hana Novotná. Ziskem deseti cen jsme byli nejúspěšnější organizací výstavy. 
 Na klubové výstavě moravských pštrosů v Křenovicích získal Jan Kelbl vítěz-
ný pohár na černé šupinaté. 
 Start do výstavní sezony není špatný, uvidíme, jak uspějeme na vrcholných 
výstavách, která nás teprve čekají.

Jiří Ludvík
ZO ČSCH  

ZO ČSCH

Žabčické setkání Klubu brněnských voláčů s mezinárodní účastí
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 Zjara jsme už tradičně navštívili Salon vín. Tradiční byl také velký zájem čle-
nů i nečlenů. Letos jsme měli možnost ochutnat 79 vín bílých, 18 vín červených, 
2 vína šumivá a 1 víno růžové. Z bílých odrůd v letošním ročníku nejvíce uspěly 
vzorky Ryzlink rýnský (14 vz.), Rulandské bílé (12 vz.), Veltlínské zelené (11 
vz.), Chardonnay (10 vz.), Ryzlink vlašský (6 vz.) a Sauvignon (5 vz.). Z červe-
ných odrůd Rulandské modré (4 vz.), Zweigeltrebe, Cabernet Sauvignon (3 vz.) 
a Merlot a Svatovavřinecké (po 2 vz.). Součástí sklepních prostor Salonu vín je 
i naučná expozice o našem vinařství a vinařských oblastech, síň slávy vinařství 
ČR a také recepce s prodejnou dárkových obalů na láhve, vinařské literatury, 
degustačních skleniček, sommelierských potřeb, pochutin k vínu atd.
 V srpnu jsme navštívili Galerii Rýnského ryzlinku 2017 v Bzenci. Tady jsme 
měli možnost ochutnat a ohodnotit 371 vzorků rýnského ryzlinku z pěti zemí. 
Vína nebyla obodována. 
 Další akcí pořádanou v srpnu byla přednáška pana Luďka Varmuži ze spo-
lečnosti Lipera s r.o. V rámci této přednášky jsme se dověděli jak a jaké pří-
pravky používat při výrobě vína v malém. Došlo i na novinky v přípravcích. 
Prodiskutovali jsme možnosti rehydratace kvasinek, použití enzymů pro lepší 
výlisnost, možnost využití chipsů v červených vínech hned při alkoholové fer-
mentaci a spoustu dalších informací týkajících se výroby vína. 
 V září se nám díky panu Kozlovi a panu Viktorinovi podařilo zorganizovat 
výstavu ovoce, zeleniny a květin. Zvláštní poděkování patří manželům Picho-
vým za květinovou výzdobu.    
 V následujících měsících bychom rádi uskutečnili přednášky o hodnocení 
vín, o odrůdách, o školení vína. 

Ing. Pavel Závodský
tajemník ZO ČZS Žabčice

Předávání medailí v Senátu

Výstava chovatelských potřeb PROPET

ZO ČZS
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metrů a na hašení byl povolán i vrtulník. Vzhledem k vysokým teplotám a ná-
ročnému terénu se všichni řádně zapotili a po uhašení vypadali někteří z nás 
jako kominíci. Časově nejnáročnější hašení jsme zažili v Ivani, jednalo se také 
o požár pole. 
 Zúčastnili jsme se několika cvičení pořádaných Hasičským záchranným sbo-
rem. Nejzajímavější z nich bylo v Přísnoticích, kde se nacvičovalo plnění vodní-
ho vaku pod vrtulníkem. V srpnu se domluvily čtyři okolní dobrovolné hasičské 
sbory na společném výcviku zásahových jednotek. Konal se u rybníku v Blučině 
a byl zaměřen na dálkovou dopravu vody hadicemi. Cílem bylo procvičit práci 
strojníků, jejich vzájemnou komunikaci a obsluhu zásahové techniky.
 Na žádost firmy FCC jsme v květnu prováděli práce při údržbě odkalovacích 
šachet na tělese skládky. Tyto práce se provádí cca 1x za 3 roky a jsou nezbyt-
né pro správné odvodnění skládky. Během roku jsme několikrát zalévali nově 
vysázené stromky, ale počasí bylo letos skutečně příliš suché a malé sazenice 
většinou neměly šanci přežít.
 V letošním roce se naši dospělí hasiči zúčastnili dvou soutěží zásahových 
jednotek. Ve Tvarožné obhájilo družstvo žen první místo z loňského roku. 
V Březníku skončili muži na pátém místě a ženy byly druhé. Při cestě zpět se 
nám porouchala avie a z Rajhradu byla neslavně odtažena na tyči naší tatrou. 
V příštím roce avie oslaví 30 let u našeho sboru. Celou dobu sloužila bez větších 
závad, ale zub času si začíná vybírat svou daň. Doufejme však, že se oprava po-
daří a bude sloužit i nadále k naší spokojenosti.
 Celý rok jsme však pouze nehasili. Snažili jsme se udělat něco i pro naše nej-
menší. Koncem května jsme uspořádali tradiční Dětský den. Letos nám počasí 
přálo, a tak si s dětmi užili i dospěláci. Dětem se nejvíce se dětem líbila lanová 
dráha, která vedla z okna požární zbrojnice.  Obec zakoupila cukrovinky, a tak 
každé dítě dostalo sladkou odměnu. Představit svou techniku a práci přijeli i zá-
stupci městské policie ze Židlochovic. Děti si mohly mimo jiné prohlédnout 
skutečnou pistoli a velký zájem byl o zapůjčení vysílaček. Příslušníci městské 
policie vypadali také spokojeně, zvláště na konci akce, když se jim vrátily všech-
ny vysílačky v pořádku zpět.
 V červnu navštívila hasičskou zbrojnici mateřská školka. Z těchto návštěv 
se pomalu stává tradice, a když děti odchází, většina má jasno čím jednou bude 
– všichni budou hasiči. Pokud to bude pravda, tak oheň nemá šanci.
 V červenci probíhal tradiční tábor pro mladé hasiče. V letošním roce se 
účastníci vypravili na Divoký západ do městečka Virgin City. Jako osadníci mu-

 Přichází další vydání Občasníku a s ním příspěvek našich hasičů. Na úvod 
trochu statistiky. Od začátku roku jsme byli povoláni celkem k dvanácti mimo-
řádným událostem.  Vzhledem k letošnímu suchu byly nejčastější požáry pole, 
hasili jsme také židlochovický Výhon, požár odpadu v areálu kovošrotu v Poho-
řelicích, na skládce FCC v Žabčicích a další. Povoláni jsme byli také k jednomu 
požáru bytu. 
 Největší zásah jsme prováděli v Hrušovanech u Brna, kde hořelo pole, od 
nějž se požár rozšířil i do blízkého lesa. Fronta požáru byla dlouhá několik set 

Hasiči

Výstava ovoce a zeleniny 
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 V září proběhl také branný závod. Soutěž probíhá tak, že trojice dětí musí 
zdolat trasu dlouhou cca 5 km. Na ní jsou rozmístěna stanoviště, kde soutěžící 
střílí ze vzduchovky, z praku, vážou uzly, poznávají hasičské nářadí, topografické 
a dopravní značky, obvazují a přepravují zraněného člena družstva, odpovídají 
na otázky z oblasti požární ochrany, topografie, ochrany přírody, zdravovědy. 
V kategorii mladší žáci byla nejlepší trojice Michaela Slanařová, Kateřina Pro-
cházková a Natálie Vaňková. Ve velké konkurenci vybojovaly 2. místo. Družstvo 
starších žáků ve složení Adéla Hrozková, Ondřej Slanař a Filip Vaněk ve své 
kategorii zvítězili. 
 Na závěr našeho krátkého příspěvku děkujeme rodičům naší hasičské mláde-
že, kteří se složili a přispěli finanční částkou na nákup přileb pro družstvo žáků. 
V průběhu soutěžní sezony nám pan Mück zakoupil soutěžní trička a opatřil 
nástřikové terče. V požárním útoku vítězí ten, kdo naplní terč vodou jako první. 
O vítězství rozhodují mnohdy setiny a naše děti neměly možnost tuto důležitou 
část požárního útoku natrénovat. Nyní se to změní a soupeři se mají na co těšit.

Valášek Rudolf ml.
Mgr. Bystrzonovská Jana

sely děti řešit spoustu problémů. Hned na začátku neznámí pobudové vykradli 
místní banku. Nevšimli si peněz ani zlatých valounů. Vzali jen několik cárů sta-
ré mapy. V dalších dnech osadníci nacházeli na různých místech další kousky 
mapy. Aby neměli obyvatelé Virgni City hlad, lovili bizony a další zvěř. Protože 
panovalo velké sucho a ve vedlejším městě byl zoufalý nedostatek vody, děti 
sousedům vodu přinesli. Nedaleko města bylo objeveno ložisko zlata. Osadníci 
nakupovali claimy a těžili žlutý kov. Obchodovali s pašeráky a mnozí skončili 
ve vězení. Nakonec vše dobře dopadlo. Každé družince se podařilo složit mapu 
a najít cestu ke zlatému pokladu. Kromě činností osadníků Divokého západu 
se děti už tradičně věnovaly střelbě, uzlování, běhání štafety. Učily se základy 
zdravovědy, požární ochrany a pravidel silničního provozu. Věnovaly se také 
šifrování, topografii, práci s mapou a buzolou. Cena za ubytování se v letošním 
roce zvýšila, ale díky každoročnímu příspěvku Obce Žabčice jsme ani tentokrát 
nemuseli konečnou částku upravovat. 
 V průběhu celého roku se naši mladí hasiči připravují na různé soutěže. Jako 
první je vždy na řadě Fire Dance – taneční soutěž pro mladé hasiče. Naše děti 
velmi často obsazují první pozice. V letošním roce to nebylo jinak. Vítězi v ka-
tegorii mladší žáci se stali Filip Šárek a Klára Urbánková, další tři místa obsadili 
také tanečníci ze Žabčic. V kategorii starší žáci nejlépe bodovaly Lucie Šárková 
a Nicol Kosseková, které vybojovaly 2. místo. 
 Od dubna soutěžili naši mladí hasiči téměř každý týden v požárním spor-
tu. Mladší žáci měli největší úspěchy v Syrovicích, Přízřenicích a Sobotovicích, 
kde se shodně umístili na 3. místě. Starší žáci vybojovali ve velké konkurenci 
1. místo na soutěži v Březině a 2. místo ve Veverské Bítýšce.  Oba týmy mladších 
a také starší žáci díky svým výsledkům postoupily na Přebor Moravské hasičské 
jednoty, který se konal v Brně na sportovním stadionu VUT. Starším i mlad-
ším žákům se velmi dařila uzlová štafeta. Obsadili ve svých kategoriích shod-
ně 2. místo. Jedno družstvo mladších postoupilo až na Mistrovství republiky 
v požárním sportu Moravské hasičské jednoty a České hasičské jednoty. Soutěž 
se konala v Hlinsku. Cesta byla velmi dobrodružná, protože auto, které vezlo 
celý tým, mělo poruchu. Ve velkém vypětí řešili dospělí zpáteční cestu a děti se 
snažily ze všech sil reprezentovat Žabčice. Bohužel, tentokrát to nebyla medaile, 
ale 8. místo. Děti byly trochu zklamané, ale my dospělí víme, že být mezi osmi 
nejlepšími týmy v republice je velký úspěch. Gratulujeme a jsme na ně hrdí! 
 Na podzim mladí hasiči navázali na své úspěchy z jarní sezony. Starší žáci 
obsadili ve Vlasaticích 3. místo, mladší žáci v Syrovicích zvítězili. Dětský den 
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Soutěž Tvarožná

Mistrovství ČR v požárním sportu Výcvik s vrtulníkem

Dětský den 
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Vážení spoluobčané,
krátce a stručně vás seznámím s naší činností v období od března do září.
 V sobotu 4. března 2017 proběhla v sokolovně valná hromada TJ. Schůze se 
ke dni konání VH zúčastnilo ze 74 zletilých 33 členů, dále byli přítomni 3 hosté 
a 9 dětí. Pro všechny zúčastněné bylo připraveno občerstvení.  Na úvod sestra 
Iveta Jeřábková oznámila svoji žádost o ukončení funkce hospodářky z osobních 
důvodů. Novou členkou výboru a zároveň hospodářkou TJ byla jednomyslně 
zvolena sestra Ivana Pospíšilová. Starosta TJ Pavel Novák poděkoval sestře Ivetě 
za její dlouholetou, obětavou, nezištnou práci v Sokole a předal ji kytici květů. 
Dne 5. 4. 2017 proběhla valná hromada župy. Za naši TJ se zúčastnil Pavel Novák.
 Od dubna se pro všechna naše družstva rozběhla fotbalová sezóna. Mládež 
má za cíl bavit se a zlepšovat. Díky dobrému přístupu trenérů k dětem chceme 
přilákat nové mladé příznivce kopané. U mužů bylo hlavním úkolem napravit 
v jarní soutěži hrozný podzim a udržet soutěž v klidném středu tabulky, což se 
jim podařilo. Pro podzimní sezónu jsme posílili kádr hráčů o zkušeného útoční-
ka, střelce z Rapotic Petra Matouška. Ze stávajícího kádru skončil pouze Radek 
Karpíšek. Cílem pro novou sezónu 2017/2018 je umístění v popředí tabulky III. 
třídy. Radkovi Karpíškovi, dlouholeté opoře zadních řad, děkuji za jeho výkony 
a přístup a těším se na další spolupráci při úpravě, opravách sportovního areálu 
a provozu oddílu kopané.
 Kdo nic nedělá, nic nepokazí, my se snažíme dělat, ale ne vše se podaří. Těs-
ně před zahájením fotbalové soutěže družstva dorostu, mně trenér Laďa Veteška 
oznámil, že má málo hráčů a bude muset tým ze soutěže odhlásit. Jako důvod 
uvedl, že Přibice přihlásily družstvo dorostu a současně se spojily s Vranovicemi 
a Ivaní. Z těchto obcí u nás hrálo 6 hráčů. Výpadek se nepodařilo zacelit nový-
mi hráči a skutečně jsme dorost odhlásili. Je to obrovská škoda, která mě velice 
mrzí. Jaký to bude mít dopad na budoucnost kopané v Žabčicích? Raději ani ne-
pomyslet. Náš úkol je jasný, zajistit přihlášení dorostu v příštím ročníku. Zatím 
však marně kontaktujeme naše zbývající dorostence, abychom s nimi projednali 
současnou situaci a jejich další rozvoj. Nabízí se hraní v okolí (společný tým 
Vojkovice/Rajhrad), trénink s áčkem.
 V sobotu 24. 6. 2017 proběhla od 16 hodin na fotbalovém stadionu rozlučka 
se sezónou mládeže. 35 dětí si zasportovalo, vyřádilo se při dovednostních sou-

těží. Na závěr krásného letního dne přišlo vhod občerstvení v podobě opékáčků, 
melounů, ovoce a sladkostí. Pohoštění zajistili kromě TJ také Ruda Budiš a Laďa 
Rubáš – všem patří upřímné poděkování.
 V sobotu 5. 8. 2017 proběhl za účasti Kounic, Modřic, Loděnic a domácích 
I. ročník Memoriálu Otto Čermáka. Nejprve Žabčice porazily Loděnice, poté 
Modřice Kounice. Zápas o třetí místo vyhrály Loděnice, ve finále pak Modřice 
porazily domácí 2:1. Další ročník je na programu v roce 2018.
 Ve čtvrtek 10. 8. 2017 postavili stárci s podporou občanů Žabčic a okolí máji, 
která byla letos vysoká 35 m, byla nádherná a obdiv patří jak stavitelům, tak i Pe-
trovi Ludínovi za složení máje, aniž by se poškodila. Jako obvykle řídil stavění 
Jara Helma z V. Němčic. I jemu děkujeme, je to odborník na slovo vzatý, bývalý 
fotbalista, a těšíme se na další spolupráci. Stavění probíhalo za mírného deště. Je 
samozřejmé, že po tak velkém výkonu došlo i na zapití a společnou oslavu všech 
přítomných. A to byl začátek tradičních Vavřineckých hodů, konaných v pátek 
11. 8. – neděli 13. 8. 2017. V pátek nám vyhrávala skupina Modul, v sobotu 
Merllin a v neděli dechovka Sokolka. Svatý Petr se nad námi slitoval a nechal 
pršet pouze chvíli v pátek kolem 21. hodiny.
 Co by to bylo za hody bez stárků! Letos bylo 17 párů a byli vynikající! V pá-
tek bez krojů, v sobotu a v neděli v krojích vytvářeli nádhernou hodovní atmo-
sféru. Za jejich výkon jim patří obdiv a ovace ve stoje!!!
Vyvrcholením jejich účinkování byla nedělní beseda, kterou odměnili hodovní 
hosté bouřlivým potleskem. Dechovka Sokolka poté vyhrávala k tanci a posle-
chu do 19 hod.
 Stejně jako loni, i letos jsme se zúčastnili celostátní akce České obce sokolské 
„Noc sokoloven“. Letos akce proběhla v pátek 22. 10. 2017 a byla zaměřena na 
legionáře. Hry pro děti měly návaznost na činnost legionářů, přednáška paní 
Ing. Žižlavské byla zaměřena na historii legionářů a jejich žabčické příslušníky. 
Následoval táborák a opékání buřtů, minidiskotéka a spaní v sokolovně. Podě-
kování patří paní Ing. Žižlavské za přípravu a vyhledání podkladů pro besedu 
o legionářích, dále náčelnici Bc. Haně Pokorné, která celou akci zajišťovala.
 Kontaktoval jsem firmu MORACELL, jmenovitě nového finančního ředitele 
pana Tomáše Kadlece, a dohodli jsme se na spolupráci. Firma MORACELL se 
stala naším dalším sponzorem. Děkuji tímto panu Tomáši Kadlecovi za jeho 
přístup a ochotu prosadit naši žádost ve vedení firmy. Věřím, že se mi podaří 
navázat spolupráci i s obdobnou velkou firmou, která doposud zůstává v ústraní, 
a to s Integrou.

Sokol Žabčice
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  Do konce roku nás čeká dohra podzimní sezóny v kopané, začíná se roz-
jíždět cvičení v sokolovně, Pavel Procházka připravuje tradiční turnaj v sálové 
kopané, v prosinci proběhne taneční zábava Štěpánská a posezení se sponzory. 
Mladí fotbalisté se nově chystají využívat přes zimu naši vlastní sokolovnu, mís-
to placených hodin v pronajímané sportovní hale. Trénovat budou ve středu 
a v pátek od 17 hodin.

Ing. Pavel Novák 
starosta TJ Sokol Žabčice

 Atletický oddíl v Přísnoticích nabízí účelné využití volného času v kolektivu 
dětí stejných zájmů pod dlouholetým vedením trenéra Františka Němce. V sou-
časné době se na tréninku výrazně podílí i trenér Jiří Sedláček a oběma pomá-
há naše nejmladší trenérka Anna Tancerová. V evidenci máme téměř 70 atletů, 
z toho je jich 12 ze Žabčic a po letošních náborových závodech, které proběhly 
začátkem září, naše řady pravděpodobně rozšíří další děti nejen z Přísnotic, ale 
i z okolních obcí. 
 Velkou radost nám dělá Natálie Furchová, která se pravidelně umisťuje na 
předních místech. Cenné bylo i 6. místo při finále běhu na 800 m na Letních 
olympijských hrách dětí a mládeže koncem června v Brně. Mezi poslední úspě-
chy patří například krásné 3. místo v běhu na 1 500 m na Evropských atletických 
hrách (EKAG) konaných začátkem září a 5. místo v běhu na 800 m na Mist-
rovství ČR v Břeclavi dne 24. 9. 2017. Výborné výsledky mají také Desi Hristo-
va a Beáta Rubášová, které ve sprinterských běžeckých disciplínách patří mezi 
špičku JMK. Dalšími atlety ze Žabčic jsou například Veronika Jeřábková, Ellen 
Skalníková, Tereza Karbanová, které také velmi chválíme za zlepšení, dále Mar-
tin Sýkora a Sára Skalníková. V prvním pololetí s námi ještě trénovali Maruška 
a František Všetičkovi a Sandra Vetešková.
 O prázdninách tradičně proběhlo v srpnu atletické soustředění, tentokrát 
v Jeseníkách, přímo na Pradědu v hotelu Figura.  Zúčastnilo se ho 34 dětí a 11 
dospělých, takže jsme na 5 dní od soboty 26. 8. do středy 30. 8. měli od rána 
krásný výhled na Praděd a okolí.  

 Soustředění bylo zaměřeno nejen atleticky, ale také turisticky. Děti i dospělí 
po příjezdu a ubytování vyrazili přímo k tomuto nejvyššímu vrcholu Moravy 
a většina měla možnost vyjet výtahem až nahoru na rozhlednu vysílače Praděd. 
Počasí nám přálo, takže bylo vidět celkem daleko. Po návratu čekala všechny 
večeře a pak měly děti osobní volno s možností přípravy na free style, který pro-
bíhá na závěr soustředění.
 Každé ráno se začínalo budíčkem, po kterém následovala rozcvička s běhá-
ním. Poté čekala děti ranní hygiena a snídaně. Další program byl stanoven vždy 
podle situace a počasí. V neděli jsme vyrazili do města Jeseník na místní stadion, 
který jsme měli možnost vyzkoušet již v předcházejících letech. Děti si zde opět 
v rámci tréninku procvičily běh, skok do dálky i hod raketkou. Poté jsme se 
přesunuli do Lázní Jeseník k místním přírodním pramenům, kde si většina vy-
zkoušela léčebnou sílu studené vody. Po návratu zpět na hotel Figura měly starší 
děti speciální atletickou činnost zaměřenou na běhání v kopcích. Mladší děti 
s doprovodem dospělých měly místo tréninku lehčí túru od hotelu po žluté le-
sem až k chatě Barborka a odtud zpět po silnici k hotelu, kde si nakonec všichni 
pořádně protáhli svalstvo. 
 Další den nás čekal výlet kolem Petrových pramenů směrem k dolní nádrži 
Dlouhé stráně a pak zpět na Praděd. I přes počáteční chladnější a větrné poča-
sí na hřebenu bylo opět krásně vidět nejen na vysílač na Pradědu. Děti cestou 
k dolní nádrži pak měly možnost trhat borůvky u cesty. Návrat zpět na Praděd 
byl náročnější, protože nás čekal místy strmější výstup, ale všechny děti včetně 
našich nejmenších cestu zvládly. Na závěr dne již měly kromě nutného protaže-
ní pouze osobní volno a nácvik na free style, kdy si každý pokoj může připravit 
nějakou scénku, tanec apod. 
 Předposlední dopoledne jsme vyrazili autobusem do Karlovy Studánky a od-
tud jsme šli túru podél Bílé Opavy kolem vodopádů až k hotelu Ovčárna, kde 
všechny děti dostaly sladkou odměnu za výkon při náročné túře předchozího 
dne. Po obědě a osobním volnu se konaly tradičně soutěže v disciplínách, které 
běžně na tréninku nemáme, například chůze na chůdách, házení kroužky, po-
střehová vařečka a břišní svalovec. Večer proběhl free style, kdy si většina dětí 
něco nacvičila a poté následovala závěrečná diskotéka.
 Pátý den proběhlo vyhodnocení soutěží a celého soustředění, děti dostaly 
odměny a po obědě se postupně vyráželo domů. 
 Chválíme aktivní rodiče našich mladých atletů za pomoc při trénincích, při 
pořádání závodů na hřišti v Přísnoticích, ale také při dopravě na závody a sou-
středění. 

Oddíl atletiky Přísnotice
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 Atletické tréninky jsou nyní pravidelně v pondělí a ve středu dle věku a jsou 
vhodné pro chlapce i děvčata již od 1. třídy základní školy, ale máme zde i před-
školní děti. Od listopadu budou mít menší děti tréninkovou přestávku a od za-
čátku prosince se pak tréninky přesunou do kulturního domu v Přísnoticích.

 Termínovka na zbytek roku 2017:
 Cooperův test   - středa 11. 10. v 16.30 hod
 Silvestrovský běh      - neděle 31. 12. 

 Bližší informace na tel.    603 423 570 – J. Sedláček
          732 838 850 – F. Němec
          737 737 235 – V. Vymetálková

Věra Vymetálková 
členka výboru oddílu atletiky

Z náborových závodů, v po-
předí Natálie Furchová ná-
sledována Desi Hristovou 
a Beátou Rubášovou

Letní olympijské hry dětí 
a mládežeSoustředění na Pradědu
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 Pomalu nám končí léto a začíná uplakaný podzim, i když se zatím jeví jako 
krásně vybarvený a teplý. Myslivci během měsíce června a srpna uspořádali pro 
veřejnost střelecké dny. Z profesionálního hlediska byly velmi úspěšné a pro 
sportovní střelce se stává „Žabčický parkur“ pojmem. Samozřejmě vždy rádi 
uvítáme i laickou veřejnost, pro kterou máme připravené občerstvení v podobě 
zvěřinových specialit a uzených ryb.
 Pro letošní rok jsme nakoupili 1 800 ks jednodenních bažantích kuřat, které 
využijeme k zazvěření revíru a na hony, které budou pro členy odměnou za je-
jich celoroční práci. Postupně jsme celý rok střádali a zajišťovali dostatek potra-
vy pro zvěř a věříme, že na nastávající zimu jsme dobře připraveni. 
 V letním období jsme mysliveckou chatu Žabčice poskytli pro konání růz-
ných akcí domácím spolkům, např. hasičům, škole a školce nebo klubu důchod-
ců. Kromě toho byly využity prostory chaty pro dvě svatby. Postupem času jsme 
na chatě udělali úpravy, aby mohla být pronajímána i nadále.
 Dále bych chtěl pozvat širokou veřejnost na Poslední leč, která proběhne 
9. 12. 2017 a tradiční Myslivecký ples na začátku nového roku - 20. 1. 2018. Obě 
akce se uskuteční v Lidovém domě v Žabčicích. Připravena pro Vás bude bohatá 
tombola, zvěřinové speciality a mnoho jiného občerstvení. Budeme rádi za Vaši 
podporu.

Petr Ludín ml.
předseda MS

 Organizace svazu důchodců pracuje v Žabčicích již 17 let. Za tuto dobu jsme 
uskutečnili řadu besed, přednášek, zájezdů i výletů na kolech nebo vlakem.
 V měsíci lednu jsme přivítali písničkami a s hudbou pana Františka Sedláčka 
rok 2017. V únoru proběhla výroční členská schůze, kde jsme zhodnotili naši 
činnost za uplynulé dva roky, dále byli přítomní členové seznámeni se stavem fi-

nancí a stávající členové výboru a revizní komise byli potvrzeni do svých funkcí.
 Svátek MDŽ jsme oslavili v Hotelu Žabčice. Kromě toho nás paní Ing. Žižlav-
ská seznámila s historií Koválova, Kulatého kopce a s průběhem a výsledky vy-
kopávek v této oblasti. 
 V měsíci dubnu jsme společně se seniorkami z Unkovic a cimbálovou muzi-
kou Ponava pod vedením primáše Ivo Farkaše prožili krásný večer. I když bylo 
velmi špatné počasí, zúčastnili se téměř všichni členové svazu důchodců. Po-
slechli jsme nádherné lidové písničky a společně s cimbálkou jsme si zazpívali. 
Po čtyřhodinovém programu se nám vůbec nechtělo jít domů.
 V měsíci květnu byla pověřena naše organizace zajištěním výjezdního za-
sedání Krajského výboru svazu důchodců. Řada členů uvedeného orgánu ani 
netušila, kde Žabčice leží. Všichni byli velmi překvapení úpravností a čistotou 
obce. Ještě větší údiv následoval po příchodu do nově postaveného Lidového 
domu, kde na ně čekalo přivítání chlebem a solí, štamprličkou slivovice a ob-
čerstvením, které jsme připravili. V odpolední části programu navštívili členové 
krajského výboru Dům s pečovatelskou službou, kde je o chodu tohoto zařízení 
informovala paní Ivana Pospíšilová. Po návratu do Lidového domu vystoupil 
žabčický mužácký sbor Šatavan, jehož výkon byl ohodnocen velkým potleskem.
 V měsíci červnu se již tradičně scházíme u myslivecké chaty, kde zakončí-
me první pololetí naší činnosti. Počasí nám přálo, hráli jsme kuželky, petanque 
a rozcházeli jsme se až v podvečer. 
 V tomto měsíci jsme také společně s obcí Žabčice organizovali autobusový 
zájezd do Kutné Hory. Všichni jsme si prohlédli Kostnici, Chrám svaté Barbory 
a individuálně dle zájmu další památky. Zájezd byl velmi úspěšný, a proto byl 
uspořádán druhý – na hrad Bítov a do Malovaného sklípku v Šatově. I když nám 
počasí nepřálo, všem se zájezd líbil.
 V závěru bych chtěla poděkovat Obci Žabčice za zapůjčení přísálí Lidového 
domu na vystoupení cimbálové muziky a výjezdního zasedání Krajského výbo-
ru svazu důchodců. Rovněž velký dík patří mysliveckému sdružení za zapůjčení 
chaty.

Olga Mrkvicová
MO Svazu důchodců

Myslivecké sdružení Žabčice - Unkovice

Místní organizace
Svazu důchodců ČR  Žabčice
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 V březnovém vydání žabčického Občasníku jsme Vás seznámili s historií 
společnosti MORACELL a jejím vývojem do dnešní podoby. Rádi bychom na 
uveřejněný článek navázali a seznámili Vás s připravovanými projekty a strate-
gickými plány společnosti.
 S rostoucím objemem produkce našich výrobků vznikla potřeba rozšířit skla-
dovací prostory. V roce 2016 jsme zahájili přístavbu skladovacích hal a v sou-
časnosti probíhá jejich kolaudace. Díky rozšíření vlastních skladovacích kapacit 
firma do budoucna předpokládá ukončení nájmu externích skladů v Nových 
Bránicích a vytvoří předpoklad pro uskladnění většího objemu výrobků. V příš-
tím roce bychom rádi ve výstavbě pokračovali a vybudovali sklad pro vstupní 
surovinu do výroby, tzv. jumbo kotouče. Termín uvedení tohoto objektu do pro-
vozu je léto roku 2018.
 Naše společnost disponuje jednou výrobní linkou na toaletní papír a ku-
chyňské utěrky. V této oblasti jsme největší výrobce těchto produktů v České 
republice a velmi si vážíme toho, že čeští zákazníci registrují na trhu značku Big 
Soft a jako ryze český výrobek ji i rádi kupují. Díky obchodním aktivitám a vý-
sledkům prodeje se podařilo nalézt takové portfolio a rozsah odběratelů, že ka-
pacita výroby není dostačující. Proto bychom rádi na přelomu roku 2018/2019 
uvedli do provozu druhou výrobní linku. Do budoucna předpokládáme navýše-
ní objemu produkce našich výrobků a tržeb, a tím i zvýšení významu a hodnoty 
společnosti MORACELL a značky Big Soft na tuzemském a zahraničním trhu. 
 Všechny výše uvedené cíle budou vyžadovat jak značné investiční výdaje, 
tak potřebu přijetí nových zaměstnanců. Jedním z hlavních důvodů vybudování 
průmyslové zóny v Žabčicích bylo zajištění zaměstnanosti v obci a jejím blízkém 
okolí. Pracovní uplatnění u nás najdou všichni, kdo mají chuť pracovat. Budeme 
rádi, když doporučíte práci v naší společnosti svým rodinným příslušníkům, 
přátelům nebo známým. Jsme přesvědčeni, že můžeme nabídnout zajímavou, 
fyzicky nenáročnou a nadstandardně hodnocenou práci v komfortním prostře-
dí stabilní společnosti. Zaměstnancům společnosti poskytujeme řadu firemních 
benefitů, jako jsou např. stravenky, možnost zvýhodněného nákupu výrobků 
a zboží distribuovaných společností a podobně. 

Myslivecká chata 14. 6. 2017

Zasedání Krajského výboru
v LD 

Investice a plány
společnosti MORACELL, s.r.o.
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 Závěrem bych rád jménem vedení a zaměstnanců společnosti popřál všem 
občanům krásný podzim a co nejméně stresové období předvánočního shonu.

 
Tomáš Kadlec 

finanční a personální ředitel 
společnosti MORACELL s.r.o. 

Jumbo role MORACELL

Milí přátelé cestovatelé,
 dovolte mi, abych vás dnes pozval do největších moravských lázní Luhačovi-
ce, kam se ze Žabčic dopravíme pohodlně autem za necelé dvě hodiny. 
 Lázně s více než 300 letou tradicí jistě okouzlí každého návštěvníka. Lidé 
z celého světa zde obdivují především jedinečnou architekturu známého slo-
venského architekta Dušana Jurkoviče, vychutnávají si procházky kolonádou 
a uklidňují se pohledy na pečlivě upravené pestrobarevné záhony květin střída-
jící se se zelenými travnatými plochami. 
 V luhačovických lázních se léčí především nemoci dýchacího ústrojí, po-
ruchy trávení, pohybového ústrojí, cukrovka, otylost, onkologičtí pacienti sem 
jezdí relaxovat po ukončení léčby stejně tak jako lidé po operacích např. žaludku 
či žlučníku.
 Naše putování zahájíme u vodní nádrže Luhačovice, která se nachází sever-
ně nad Luhačovicemi u obce Pozlovice. Z centra lázní nás k ní kolem Jestřábí 
hory zavede po přibližně dvou kilometrech ulicemi Masarykova a poté Jurkovi-
čova alej červeně značená turistická stezka a zároveň i cyklostezka. Návštěvní-
kům přehrady se nabízí mnoho možností sportovního vyžití v podobě vodních 
sportů. Těm, kteří nemají vlastní vybavení, poslouží půjčovna lodiček a šlapa-
del. Děti se určitě rády vydovádí na přilehlém koupališti Duha. Pro zájemce 
o suchozemské sporty disponuje místní půjčovna množstvím koloběžek a in-
-line bruslí. Na nich se na cca 3 kilometrovém okruhu kolem nádrže prohání po 
kvalitním asfaltovém povrchu spousta nadšenců. Nepsaným pravidlem je jízda 
v protisměru hodinových ručiček. Nejedná se pouze o rovinatý terén, ale čeká 
nás i pár mírných kopečků, průjezd lesíkem kolem autokempu a dětského la-
nového centra a také jedno malé úskalí v podobě nepříliš širokého můstku. Pro 
velký zájem sportovců a plavců všech věkových kategorií o tuto lokalitu, kteří se 
pohybují po okruhu zejména v okolí koupaliště, doporučuji naplánovat návště-
vu buď v brzkých ranních hodinách, nebo až navečer, kdy už je na stezce přece 
jen poněkud volněji.
 Na našem dnešním výletě si nenecháme ujít ani procházku po lázeňské ko-
lonádě s ochutnávkou minerální vody z několika pramenů, které Luhačovice 
proslavily. Údajně jsou považovány za jedny z nejúčinnějších v Evropě. Nej-
známějším z nich je Vincentka, jejíž konzumace je regulována a není dovoleno 

Tip na výlet
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čerpat ji do láhví většího objemu než 1 l. Z tohoto pramene se vyrábějí např. 
i pastilky proti bolestem v krku, zubní pasta nebo sprej do nosu. Tyto výrobky 
můžete zakoupit na kolonádě, kde je místní obchodníci ve svých krámcích nabí-
zejí. Ostatní prameny jsou volně přístupné, jsou velmi bohaté na minerální látky 
a oxid uhličitý. Teplota vody se pohybuje kolem 12º C. Uveďme např. Pramen 
Dr. Šťastného, Pramen Aloiska, Pramen Ottovka, Nový Jubilejní nebo u kostela 
sv. Rodiny vyvěrající pramen Sv. Josefa.
 Pro ty, kteří toulky lázněmi nepovažují za dostatečnou dávku pohybu, nabízí 
nádherná okolní příroda CHKO Bílé Karpaty spoustu turistických značených 
cest, po kterých se můžeme vydat např. na Obětovou horu, Velkou kamennou 
horu, Ovčírnu nebo Okrouhlou. Naučná stezka Pod Starým Světlovem nás do-
vede ke zřícenině hradu Starý Světlov a dále k Čertovu kameni. 

Přeji vám pěkné počasí a po-
hodu na vašich cestách.

Luboš Pospíšil 
místostarosta obce
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Na tomto místě jsme se Vás snažili seznámit s historií obce 
prostřednictvím žabčické kroniky, která byla vedena od 
roku 1924 tehdejším kronikářem panem Soukalem. Jelikož 
pro vysoké stáří 83 roků nemohl tuto funkci nadále zastá-
vat, zprostila ho rada MNV dnem 30.6.1961 vedení obecní 
kroniky. Vedením kroniky byl pověřen ředitel školy Zdeněk 
Koníček.

1984

 Rok 1984 byl celkově chladný. Zima byla sice mírná, ale jaro i léto byly chlad-
né. Průměrná roční teplota 9,03° C, hodně pršelo, celkem 540 mm. Počasí bylo 
velmi příznivé pro úrodu pícnin, obilí a krmné řepy. Révě vinné a teplomilným 
plodinám ale neprospělo. Dvakrát přešla naším krajem bouře s vichřicí, za rok 
bylo napočítáno 140 srážkových dnů. 
 Byla dokončena automatizace provozu na trati Brno-Břeclav, se kterou bylo 
započato již v roce 1982. Zatím se jednalo pouze o úsek Brno-Vranovice. Na zdej-
ším přejezdu byly dány do užívání nové automatizované závory, u nichž odpadla 
ruční manipulace. Výrazně se tím zrychlila průjezdnost trati. 
 Na opravě školy bylo o letních prázdninách odpracováno 820 brigádnických 
hodin a 300 hodin za odměnu. Celkový náklad na její adaptaci činil 60 tisíc Kčs. 
 Kino v Žabčicích promítá převážně dobrodružné filmy. Promítalo se 129x, na-
vštívilo jej 5 410 diváků. Knihovna pracuje rovněž dobře. Čítala 3 698 knih a 10 
periodik. Čtenářů bylo 108, z toho 77 do 14 let. Oproti předchozímu roku 1983 se 
téměř zdvojnásobil počet výpůjček.
 V Žabčicích se podařilo zajistit pro 20 - 25 žáků družinu. Komise pro mládež, 
tělovýchovu a sport nezajistila dobrou spolupráci s tělovýchovnými a brannými 
organizacemi.
 Stále přetrvávají přestupky proti ochraně životního prostředí, jako jsou nedo-
volené skládky nebo vypouštění fekálií do polí a zahrad. Vyskytují se i jiné nešvary 
jako melouchaření, polní pych, podávání alkoholu mladistvým apod. Nejvíce pro-
blémů přinášejí rockové zábavy - nevhodné oblečení účastníků, rvačky, vulgární 
chování, vandalismus.

Z historie obce
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 Sbor pro občanské záležitosti v Žabčicích vede s. Marie Valová. Třikrát víta-
li nové občánky (celkem 11), 20 mladým předali občanské průkazy, 53 jubilan-
tům gratulovali k významným životním výročím, proběhla 1 zlatá svatba, loučení 
s branci, vítání prvňáčků, účast při slibu jisker a pionýrů a zakončení školního roku.
 SSM se zapojil do všech tradičních oslav v obci. Uspořádal zápas v kopané 
s družstvem Svazarmu a přebor ve stolním tenisu. Májová zábava se neuskutečnila 
z důvodu nezájmu ročníku 1966. Nekonaly se ani jiné taneční zábavy pod hlavič-
kou SSM. Byla zorganizována 1 návštěva divadla, 1 vystoupení folkové skupiny 
a 1 beseda na téma Předmanželská výchova. 
 V roce 1984 bylo v ČSPO pouze 27 členů. V březnu provedli požární prohlídky 
obytných domů a provozoven. Byl založen kroužek Mladý požárník, který vedl 
P. Šich. Za dobrou účast v soutěži jim MNV zakoupil 10 stejnokrojů. Požárníci za-
sahovali během roku 3x u požárů v Žabčicích - rodinný domek, statek, stoh - a 1x 
v Přísnoticích při požáru rodinného domku.
 ZO Českého svazu žen pomáhala tradičně tam, kde bylo třeba - při úklidu sálu 
kina po malířích, při výsadbě zeleně na hřbitově, při jarním úklidu parku. Uspo-
řádaly návštěvu divadla v Brně, zájezd do Prahy a přednášku Dr. Ventrubové na 
téma Historie manželské věrnosti.
 ZO ČSZ čítala 97 členů. V lednu uspořádala k 20. výročí založení Den vinařů, 
v květnu zájezd do Uherského Hradiště na celostátní výstavu vín a v září výstavu 
ovoce a zeleniny. Na výstavě vín v březnu bylo představeno celkem 824 vzorků 
vína ze 45 obcí. Žabčických vzorků bylo vystaveno 281 celkem od 83 pěstitelů. 
Večer proběhla taneční zábava.
 Myslivecké sdružení mělo 49 členů. Hlavním úkolem bylo vybudování od-
chovny bažantů v Přísnoticích a rozšíření chovu na 500 ks. V červnu byla v Unko-
vicích uspořádána střelecká soutěž s následující taneční zábavou. 
 TJ Sokol čítá 304 členů. Zásluhou Ing. Stanislavy Žižlavské byl dán do pořádku 
inventář. Provoz v tělocvičně je nabitý vlastní tělovýchovnou činností a cvičením 
žactva. Dále zde pořádá ROH ŠZP, zahrádkáři i SSM různé podniky a zábavy, čímž 
zařízení budovy značně chátrá a velice těžko se udržuje v dobrém stavu. 
 V roce 1984 se uskutečnilo jen 5 tanečních zábav. Nejvíce byly navštíveny 
hody, při kterých kráčeli v průvodu obcí krojovaní stárci - 20 párů. Počasí však 
bylo neobvykle chladné a hodové zábavě nepřálo. 
 V říjnu došlo ke zdražení piva a nealkoholických nápojů. Spotřeba piva v po-
hostinských zařízeních z počátku klesla, aby se brzy dostala na stávající úroveň. 

Útrata za vypitý alkohol je u některých hostů dosti vysoká, zejména u mladých, 
kteří nedokáží svůj volný čas a finanční prostředky využít smysluplněji. Přitom je 
dokázáno, že v posledních 15 letech zemřelo celkem 11 mladých lidí na následky 
nemírného pití alkoholu a nemocí spojených s alkoholismem, jako je tvrdnutí ja-
ter a podobně!
 Životnímu prostředí naší obce nesvědčí odporný zápach, který občas vítr od 
západu přináší z kafilerie v Medlově a dále pak hlučné trvalé vypouštění páry z ne-
daleké Prefy Hrušovany u Brna.
 V roce 1984 se narodilo 15 dětí (dvoje dvojčata), z toho 13 chlapců. Zemřelo 
14 spoluobčanů, z toho 4 muži. Průměrný věk zemřelých byl 75,1 roku. Do země 
pochováno 7 zesnulých. Sezdáno bylo 13 párů, pouze dva z nich opakovali svůj 
sňatek i v kostele. Koncem roku měly Žabčice 1 396 obyvatel, z toho 86 vdov a 12 
vdovců. 
 V lednu zajistila VB v Žabčicích skupinu pytláků a zadržela u nich malorážku 
a ukradenou obuv ze ZGK Hrušovany u Brna. Jedna žabčická osoba byla za uráž-
ky gen. L. Svobody a příživnictví vzata do vazby. Neznámí pachatelé rozstříleli na 
dvou rodinných domcích okna. 
 30. 5. bylo viditelné zatmění Slunce, při kterém bylo možno pozorovat zatmění 
asi ¼ povrchu. 
 Koncem roku došlo v Žabčicích k havárii osobního automobilu Dacia. Její 
19letý řidič se plně nevěnoval řízení (prý usnul) a sjel mimo vozovku, škoda na 
autě činila asi 10 tisíc Kčs.

z obecní kroniky vybral
Mgr. Vladimír Šmerda

starosta obce Žabčice
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